
Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

27. 6. 2022 10:00–11:15 

 

Přítomní členové výboru: Jan Frei, Juraj Hvorecký, Robert Novotný, Pavel Nývlt, Martin 
Profant, Darja Zoubková. 

Za zapisovatele schůze byl určen Pavel Nývlt. 

Juraj Hvorecký informoval o přípravách na doplňkové volby na místo ve výboru uprázdněné 
odchodem Teresy R. Baron. Nominováni byli dva kandidáti, Hynek Janoušek a Alena 
Sarkissian. Volby se uskuteční 1. července. 

Juraj Hvorecký dále sdělil, že stav účtu k 27. červnu činí 131.977,63 Kč. 

Juraj Hvorecký seznámil Výbor s chystanou zákonnou úpravou, jež by Základní odborové 
organizaci uložila povinnost od 1. ledna 2023 mít datovou schránku. Pokud bude tato novela 
schválena, vyplyne z toho povinnost na podzim zajistit změnu zápisu v Obchodním rejstříku, 
aby bylo zřízení datové schránky vůbec možné. 

Pavel Nývlt prezentoval návrhy úprav textu Pracovního řádu. Kromě drobných jazykových 
změn Výbor projednal zvláště znění bodu 14.6 (o kategoriích zaměstnanců, jimž 
zaměstnavatel vyjde vstříc úpravou stanovené týdenní pracovní doby), 17.2 (o oznamování 
pracovní neschopnosti), 19.1 (o oznamování překážek v práci), 26 (o indispozičním volnu) a 
30.2 (zakazující zaměstnavateli sledovat nebo odposlouchávat zaměstnance a kontrolovat 
jejich poštu). Výbor změny schválil (6 pro, 0 se zdrželo, 0 proti) a pověřil Juraje 
Hvoreckého, aby o nich jednal s vedením ústavu. 

Pavel Nývlt prezentoval závěrečné úpravy textu Kolektivní smlouvy, jejich přípravou byl 
pověřen po projednání na předchozím zasedání Výboru. Výbor projednal zvláště znění bodu 
4.7 (o povinnosti zaměstnavatele reagovat na podněty Výboru), 6.4 (o dvou možnostech 
ukončení pracovního poměru vědeckého pracovníka, pokud se atestací prokáže jeho 
nezpůsobilost) a 13.4-7 (o dosavadních přílohách ke Kolektivní smlouvě; Výbor se usnesl, že 
v zájmu zjednodušení schvalování navrhne změnit stávající Přílohy KS, které jako takové 
musí schvalovat členská schůze, na směrnice ředitele vydávané po předchozím schválení 
Výborem). Výbor schválil výsledné znění (6 pro, 0 se zdrželo, 0 proti) a pověřil Juraje 
Hvoreckého, aby o něm jednal s vedením ústavu. 

Juraj Hvorecký informoval, že průběžně schvaluje žádosti o čerpání z FKSP; v systému 
VERSO, kam vstupují faktury k proplacení, je schválení mnohem jednodušší. 

Výbor prodiskutoval otázku, zda je nadále potřebné překládat zápisy do angličtiny. Po revizi 
stavu členské základny Výbor dospěl k přesvědčení, že to nadále nebude nutné; pokud by 
však některý člen o znění v angličtině zájem měl, nechť to dá na vědomí Jurajovi 
Hvoreckému. 

Termín příštího zasedání Výboru byl předběžně stanoven na čtvrtek 8. září 2022 v 10:00. 


